
Protokół Nr XXXIV/2013                                                                                                                     

z XXXIV Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 19 grudnia 2013 roku 

Otwarcia obrad XXXIV sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 10
00

 dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Sekretarz, Panią 

Skarbnik,  Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.   

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 13 – stu radnych i 10 – u zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Protokół z ostatniej XXXIII sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i 

jest do wglądu na dzisiejszej sesji.      

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

P. Przewodniczący – zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie punktu dot. 

ślubowania nowo wybranego Radnego Rady Gminy Dygowo. 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę –  i przedstawia się następująco: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.                                                                                                                                  

2. Złożenie ślubowania                                                                                                                                      

3. Zgłaszanie interpelacji.                                                                                                                  

4. Informacja z działalności Wójta.                                                                                                    

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2014, 

2. uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2014-

2021, 

3. zmiany w budżecie gminy na 2013 rok,  

4. zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

5. raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dygowo w latach 

2011 - 2012  

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                          

7. Wolne wnioski.                                                                                                                                  

8. Zakończenie obrad. 

Ad. 2.  Złożenie ślubowania 

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z wynikami wyborów uzupełniających do Rady 

Gminy Dygowo w wyniku których Radnym Gminy Dygowo został Pan Marcin Dziuba.  

P. Przewodniczący – odczytał tekst ślubowania „Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 

P. Marcin Dziuba - „ślubuję tak mi dopomóż Bóg” 



Ad 3. Zgłaszanie interpelacji: 

Radny Artur Wasiewski  – poprawa nawierzchni drogi – łącznik od drogi Wojew. do         

ul. Łukowej.                                                                                                                                                

– częstotliwość wywozu odpadów w okresie świątecznym.   

P. Przewodniczący – czy moglibyśmy zorganizować jakąś akcje skierowaną do osób, które 

poruszają się po drogach zwłaszcza w okresie wieczornym, nocnym, są bardzo słabo 

widoczne a często niewidoczne i na drodze powodują zagrożenie. 

Ad. 4 Informacja z działalności Wójta.                                                                                        

(stanowi załącznik do protokołu)                                                                                                 

Dodatkowo w tym punkcie Wójt podziękował Straży OSP za liczne interwencje i działania, 

sołtysom oraz wszystkim pozostałym, którzy pomagali  podczas ostatniego huraganu.       

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach:        

1) uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2014 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                          

Opinia Komisji Społecznej – pozytywna                                                                                     

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna                                                                                        

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Radny Robert Jaruzel – zapoznał wszystkich z opinią RIO na temat budżetu na 2014 rok 

(stanowi zał. do protokołu),                                                                                                                  

- zapoznał wszystkich z opinią RIO na temat deficytu budżetowego na 2014 rok                                 

(stanowi zał. do protokołu). 

Wójt – przedstawił budżet na 2014 rok, w którym dochody ustalone zostały w wysokości 

21,1 mln. zł, wydatki  w wysokości 23,6 mln. zł. deficyt wynosi 2,5 mln. zł. Budżet jest 

skromny inwestycyjnie, szkieletowy, na początku roku będziemy mieli rozstrzygnięcia 

przetargowe, podobnie jak w roku wcześniejszym i wówczas ten budżet na pewno ulegnie 

zmianie. W projekcie budżetu ujęliśmy tylko te większe inwestycje, co do których mamy już 

podpisane umowy z marszałkiem. W 2014 roku planujemy emisje kolejnej transzy obligacji. 

Chciałbym aby budżet ten był pojemniejszy o kolejne głównie mniejsze inwestycje 

wynikające z potrzeb mieszkańców, pozostałe wydatki to głównie pozycje stałe. Mieścimy się 

we wszystkich wskaźnikach narzuconych nam ustawami. Opinie RIO są pozytywne, jeśli są 

pytania to z Panią Skarbnik jesteśmy do dyspozycji. 

Radny Piotr Krysztofiak – na co się składają wydatki reprezentacyjne wójta                                      

– czy w dodatkach mieszkaniowych znajdują się dodatki energetyczne. 

Wójt – wydatki reprezentacyjne wójta to są wydatki min. na zakup materiałów dla instytucji 

pożytku publicznego np. Policji. 

Kierownik GOPS – złożyliśmy zapotrzebowanie do Urzędu Wojewódzkiego i czekamy na 

decyzję Wojewody. 

Radny Artur Wasiewski – kwota 20 tys. zł. na promocję gminy na sms i portale internetowe, 

co się składa na tą kwotę? 



Wójt – usługi medialne są płatne, my współpracujemy z kilkoma portalami, mamy umowę z 

jednym a chcielibyśmy z 2-3. 

Radny Artur Wasiewski – na co dokładnie ma być przeznaczona ta kwota, bo nie 

usłyszeliśmy konkretnie. Często te portale same przyjeżdżają jeśli jest coś ciekawego w danej 

gminie i nie trzeba im za to dodatkowo płacić. Dla mnie to jest niepotrzebny wydatek. 

Wójt – przy normalnym funkcjonowaniu samorządu taka obsługa medialna jest niezbędna, 

mediom za informowanie społeczeństwa z różnych dziedzin życia trzeba płacić. Jest to plan 

na przyszły rok i taką kwotę założyliśmy, ale nie jest w cale powiedziane że w całości ją 

skonsumujemy. Nie było sytuacji w których OSP nie miało jakiegoś sprzętu, jest to zawsze 

ustalane z osobami, które za to odpowiadają ze strony OSP.  

Dla mnie środki na media nie są zbędnym wydatkiem, jeśli chcemy dotrzeć do społeczeństwa 

z informacjami często bardzo potrzebnymi, czy takimi które by budowały wizerunek gminy to 

nie da się tego zrobić bez mediów. 

Radny Artur Wasiewski – sms to dobre rozwiązanie. Duża zasługa w takim skonstruowaniu 

budżetu była na pewno po stronie Pani Skarbnik. Jestem niezadowolony z braku w budżecie 

ul. Diamentowej, jest dużo inwestycji a nie znalazł się projekt przebudowy ul. Diamentowej, 

sam projekt. W czerwcu składałem wniosek, pod którym swoje podpisy złożyli wszyscy 

obecni mieszkańcy 51 osób na wykonanie projektu ul. Diamentowej. Zlekceważył Pan tych 

mieszkańców. W budżecie znalazło się wiele innych inwestycji min. renowacje stawów a nie 

znalazła się ul. Diamentowa. Kiedy będzie zrealizowana ta ulica na której mieszka 88 osób. 

Wójt – rozumiem Pana troskę o ul. Diamentową, ale musimy patrzeć na całą gminnę i 

musimy dostrzegać potrzeby mieszkańców całej gminy. To nie ja a my wspólne, decydujemy 

o tych inwestycjach. Projekt na ul. Diamentową to w przyszłości wielomilionowa inwestycja 

co do której musielibyśmy podjąć zobowiązania. Nigdy niczego nie obiecywałem 

mieszkańcom, nie zlekceważyłem ich, każdy dostał stosowne pismo z wyjaśnieniami. Nie 

możemy zrobić projektu, który będzie potem nie realizowany. Musimy zrealizować te drogi 

które już mają zrobione projekty. Musimy mieć na uwadze również takich mieszkańców, 

którzy czekają kilkadziesiąt lat np. mieszkańcy Włościborza. Niech się dobuduje na spokojnie 

ul. Diamentowa i w ciągu najbliższych kilku lat zobaczymy, jakie będziemy mieli możliwości 

i wówczas można będzie się pochylić na ul. Diamentową. Projekt ten byłby realizowany  

może za 3-5 lat. Na pewno najpierw mamy Włościbórz i Jazy, a dopiero potem kolejną dużą 

inwestycje drogową , ale musimy również pamiętać o centrum Czernina. Stawy są 

realizowane ze środków zewnętrznych przeznaczonych na ochronę środowiska. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – cieszę się że wyremontowaliśmy 4 stawy, ale odnoszę 

wrażenie, że mnie do końca właściwie, lepiej może zrobić 2 a porządnie, mówię na 

przykładzie Czernina, gdzie był robiony staw ale nie został zrobiony należycie, nie został 

odpowiednio pogłębiony. Podobnie może być ze stawem przy kościele. Powinniśmy 

realizować inwestycje w taki sposób, żeby zrobić raz a porządnie. Jest dużo inwestycji ale 

chciałabym aby nadzór ze strony gminy nad tymi inwestycjami był dużo większy. Jak duży 

podatek od nieruchomości będzie od wiatraków? Jakie powierzchnie mają działki 

przeznaczone do sprzedaży w przyszłym roku? Dlaczego tak bardzo wzrosła subwencja 

oświatowa? 

Wójt – są to dość szczegółowe pytania, ale spróbujemy na nie odpowiedzieć. Może mieć Pani 

odczucia, że coś jest nie tak ale według naszych informacji wszystko jest ok. są to dwa różne 



stawy, oba jeszcze na gwarancji, co do stawu przy kościele, to jestem pewien, że wszystko 

jest w porządku i zostało zrobione zgodnie ze sztuką. Będziemy się przyglądać tym stawom 

podobnie jak wszystkim inwestycją, które są na gwarancji. Nadzór ze strony Urzędu jest od 

samego początku i trwa przez cały okres prowadzenia inwestycji, nadzór nad inwestycją 

sprawuje inspektor nadzoru, który ma odpowiednie uprawnienia i kompetencje i dla gminy 

nadzoruje inwestycje, czasami są sytuacje które wychodzą w trakcie jak było np. przy okazji 

budowy świetlicy w Czerninie. Zawsze musimy wybierać najtańszego wykonawcę, a czasami 

trafiają się tacy wykonawcy, że jakakolwiek współpraca z nimi jest wręcz niemożliwa. 

Dziękuję oczywiście Państwu za wszystkie uwagi, które od Państwa jak i od sołtysów 

dostajemy,  są one dla nas bardzo pomocne. 

P. Skarbnik – podatek od nieruchomości z wiatraków planujemy na ok. 4 mln zł., 

powierzchnie działek przeznaczonych do sprzedaży są: w Kłopotowie – 0,10 ha,   w 

Czerninie 0,49 ha, w Piotrowicach ok. 1,3 ha, w Gostyniu 3x 0,12 ha. Subwencja oświatowa 

często w lutym ulega zmniejszeniu, podobnie może być i w tym roku więc kwota podana do 

budżetu jest kwotą szacunkową. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – zdarzają się sytuacje gdy mieszkańcy, którzy znają się 

na sztuce budowlanej widzą przy nowej inwestycji błędy stąd moje pytanie o nadzór nad 

inwestycjami, takie błędy zdarzają się przy remizie OSP w Czernini, inspektor w trakcie 

wykonywania tych prac powinien zwrócić na to uwagę. Przykre jest to, że wynajmujemy 

zlecamy i płacimy i ktoś kto miał reprezentować nasz interes, jest taki, że my musimy sami 

jego pilnować. Niesmak, że inwestycja została niedopilnowania pozostanie na barkach 

urzędu. 

Wójt – wiemy o tych sprawach, które są w OSP Czernin ale jeszcze nie było odbioru, a jeśli 

nie zostaną poprawione te błędy to my tej inwestycji nie odbierzemy. Wykonawca nie jest 

najbardziej trafiony i trochę się z nim męczymy, ale zrobimy wszystko aby ta inwestycja była 

wykonana dobrze. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – podziękowała za ujęcie w budżecie od września 

dodatkowego języka obcego w szkołach 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                            

przeciw – 0                                                                                                                                                  

wstrz. - 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

2)  uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2014-

2021, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                          

Opinia Komisji Społecznej – pozytywna                                                                                     

Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna                                                                                        

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 



Radny Robert Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwała RIO dotyczącą Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2014-2021,                                                       

(stanowi zał. do protokołu) 

 

Głosowanie:        

za – 13                                                                                                                                            

przeciw – 0                                                                                                                                                  

wstrz. – 0                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

Przerwa 10 min. 

3) zmiany w budżecie gminy na 2013 rok,  

Opinia Komisji Finansów - pozytywna 

Głosowanie:        

za – 13                                                                                                                                            

przeciw – 0                                                                                                                                                  

wstrz. – 0                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

4) zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

Opinia Komisji Finansów - pozytywna 

Głosowanie:        

za – 13                                                                                                                                            

przeciw – 0                                                                                                                                                  

wstrz. – 0                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

5) raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dygowo w latach 

2011 - 2012  

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna 

Głosowanie:        

za – 13                                                                                                                                            

przeciw – 0                                                                                                                                                  

wstrz. – 0                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                



Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                           

Wójt – ul. Łukowa – w najbliższych dniach poprawimy stan nawierzchni na tej drodze,                    

- wywóz odpadów – nowy harmonogram z wywozu odpadów w okresie świąteczno – 

noworocznym został właśnie umieszczony na naszej stronie internetowej,                                                

- akcja widoczności pieszych na drogach – złożyliśmy już wniosek do Lokalnej Grupy 

Działania na materiały promocyjne, a wśród nich będą elementy widoczności, (odblaski) dla 

dzieci i dorosłych, które na pewno trafią do mieszkańców naszej gminy. 

Ad. 7. Wolne wnioski.                                                                                                                                   

P. Przewodniczący – poprosił przewodniczących poszczególnych komisji o przygotowanie 

sprawozdania z działania komisji w 2013 roku, oraz przygotowanie i złożenie rocznych 

planów pracy komisji.  

Radna Helena Rudzis – Gruchała – kiedy zostanie uruchomiona pracownia komputerowa 

na świetlicy w Czerninie, komputery są, pomieszczenie jest przygotowane, a pracownia nie 

funkcjonuje z jakiej przyczyny tak się dzieje oraz kiedy zacznie funkcjonować,                                   

- awaria pieca w kotłowni świetlicy w Czerninie podczas zabawy andrzejkowej,                               

- usunięcie przykrego zapachu w toaletach na świetlicy w Czerninie,                                                  

- aktualizowanie BIP-u  ponieważ są nieaktualne informacje (wykaz sołectw). 

Wójt – pracownia komputerowa – prawdopodobnie jest problem z łączem komputerowym 

nie wiem kiedy będzie to zrealizowane,                                                                                                         

- kotłownia i przykre zapachy – systematycznie jest to usuwane, monitorujemy te sprawy,               

- BIP – jest bardzo dużą materią dziękujemy za uwagę i na pewno zaraz to poprawimy. 

Radny Robert Jaruzel – zaproponował turniej piłki siatkowej z udziałem drużyny Radnych i 

Sołtysów na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. 

Radny Artur Wasiewski – jest to bardzo dobry pomysł. 

Sołtys Skoczewa – po ostatnich wiatrach, gdy pojawiły się braki prądu w miejscowości 

Skoczów aż 4 miejscowości nie miały wody, trzeba byłoby zrobić coś z tym aby w 

przyszłości uniknąć takich sytuacji. 

Wójt – ten temat jest już w MWiK omawiany, wszystko idzie w kierunku aby to rozwiązać 

powoli. 

Sołtys Stramniczki – poprosiła o udostępnienie komputera dla potrzeb sołtysa 

P. Przewodniczący - złożył wszystkim życzenia świąteczno – noworoczne oraz poprosił aby 

wszyscy podzielili się opłatkiem. 

Wójt – również złożył wszystkim życzenia świąteczno noworoczne. 



Na tym porządek obrad XXXIII Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11:15 zakończył jej obrady.  

Protokołował 


